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 المستخلص :

ذ01اذ"ذادففت ات ة كذية ففك"ذ01حففيأذمهة ففكذاتكفف ا ذذكدففدي  ذكطاسبففذ011تستكشففهذهففلدذاسة ادففكذا  ا ذ

 (EFL)تحف ز كذتستخةمذفيذاسفصيأذاسة اد كذفيذتدة مذاسةغكذالانةة ز كذيةغكذمجنب ك"ذادت ات ة كذجزئ ك"

فففيذجففةل،ذاسةةةكففكذاسد   ففكذ(KAU) ،ذجاهدففكذاسةةففدذابففةذاسدز ففزذ(ELI)ذفففيذهد ففةذاسةغففكذاينةة ز ففكذ

دا قكذسلادت اج اتذاستحف ز كذهنذد اقذاسةغكذالانةة ز كذيةغفكذمجنب فكذاةف ذذا حاثاقةذ يزتذ.ذذاسسدي  ك

سفمذاذحسف ذهد ففكذاسباحفلذاسدةةفيذس فلدذاسة ادفك،ذحت ذالآن،ذ .اسةدةة نذماذاة ذيلذهنذاسةدةة نذااسطةبك

 ستكشفففهذمحذ حفففلذدفففا مذمهة فففكذاهسفففتييذتفففيات ذالادفففت ات ة اتذاستحف ز فففكذفقففف ذهفففنذا  ا ذاسطفففلا ذ

  فة ذهفلاذاسبحفلذ سف ذتسفة  ذاسلفي ذاةف ذ.ذ استاسيذخةمذفةيلذفيذاسة اداتذالأ   فكذاسسفا قكا اسسدي   ن

اذففيذفصفلذاسةغفكذاينةة ز فكذيةغفكذ الادت ات ة اتذاستحف ز كذالأيث ذاالأقلذمهة كذاالأيث ذاالأقفلذادفتخةاه 

ذ فكذاتدطف ذأسلادفت ات ة اتذاستحف زذCheng & Dörnyeiتمذااتةا ذالادتب انذاسةسفتخةمذهفنذ .مجنب ك

يففا الذ ئ سفف كذت ففة ذ سفف ذادففتخلابذا  ا ذطففلا ذجاهدففكذاسةةففدذابففةذاسدز ففزذفففيذاسفصففيأذذكبففطاسذ011

تفمذادفتخةامذايحصفا ذاسي ففيذس  فلااذافنذاسقف مذاسةتيدفطكذلأهة فكذ.ذالانةة ز كذفيذهد ةذاسةغكاسة اد كذ

اهسفتييذتفيات ذايدفت ات ة كذاستحف ز ففك،ذفلفلاذافنذتفلف لذاسطففلا ذلادفت ات ة كذتحف ز فكذااحفةلذاةفف ذ

سففمذتكففنذهناسفدذهيا هففكذفففيذتصفن هذاسطففلا ذ فف نذالأهة فكذااستفف   اذاهففةذ سفد،ذم  فف تذاسة ادففكذ.ذالآخف 

ا بف  ذالانحف ا ذسلادفت ات ة اتذ.ذيب  لذفيذالا  ا ذ  نذدتذادت ات ة اتذاسكة كذاذاستحف ز فكاختلافاتذ

اسكة كذاسستكذاستيذ قة هاذاسةتدةةينذ ة جكذااس كاذاهةذ سد،ذماف  ذاسةتدةةفينذافنذتق ف مذاستف   اتذسفنف ذ

افام،ذمافا تذا يجف ذ.ذاهلاذ دف  ذفةفيلذيب ف ل.ذذالادت ات ة اتذاسكة كذاسستذانةذهستييذهنخفضذجةا

اسنتائجذاستيذتمذادفت جاا اذهفنذ  ا ذفدفلذاسطةبفكذ سف ذاجفي ذفةفيلذ ف نذمهة فكذاالادفت ات ة اتذاستحف ز فكذ

يةغكذثان كذاادتخةاه اذ شكلذهتك  ،ذاهيذهفاذ ةثفلذنت ةفكذهاهفكذسةفصفلذاسة ادفيذستدةف مذاسةغفكذا سنةة ز فكذ

 .اسدز زذفيذجةليةغكذمجنب كذفيذهد ةذاسةغكذالانةة ز كذفيذجاهدكذاسةةدذابةذ

ذ
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Title: 

Classroom Strategies to Motivate English Language 

Learners: The Saudi Female Learners’ Perspectives 

 

Abstract: 

This study explores the perceptions of 100 Saudi female students on the importance and 

frequency level of 10 macro and 30 micro-strategies of motivational strategies used in the 

EFL classroom at the English Language Institute (ELI), King Abdulaziz University (KAU), 

in Jeddah, Saudi Arabia. Previous research on motivational strategies from the Saudi EFL 

context focused either on teachers (Alqahtani, 2016, Alrabai, 2010), or on both teachers and 

students (Alrabai, 2013, 2014). Thus, to the best of the researchers’ knowledge, no previous 

research explored the importance and frequency level of motivational strategies only from 

the Saudi female students’ perception. The questionnaire used was adapted from Cheng & 

Dörnyeis’ (2007) Motivational Strategies Questionnaire and was given to 100 students as the 

main instrument designed to elicit KAU female students’ perceptions in the ELI classroom. 

Descriptive statistics was used to report the mean values of the importance and frequency 

levels of the macro and micro motivational strategies, as well as students’ preference for one 

motivational strategy over the other. There were no alignments in students’ ratings between 

importance and frequency; however, the study showed significant differences in perceptions 

between six motivational macro strategies. The deviation highlights the six macro strategies 

as highly valued by learners; yet, learners expressed the frequency rating for the same six 

macro strategies at very low, which exposed a large gap. Overall, the results retrieved from 

students’ feedback indicated a gap between the importance and the frequent use of L2 

motivational strategies, which is a significant finding to the EFL classroom at the English 

Language Institute at King Abdulaziz University in Jeddah.  
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